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چگونه طوفان الاقصی، خاورمیانه را 
دگرگون کرد؟

در شرایطی که خاورمیانه در ماه های پایانی ۲۰۲۳، 
به سمت عادی سازی روابط اسرائیل با برخی دیگر از 
کشورهای عربی در حرکت بود؛ عملیات طوفان الاقصی، 
منطقه و جهان را در شوک غیر منتظره ای فرو برد؛ 
مبارزان  مختلف،  های  رسانه  گزارش  به  بنا  چنانچه 
فلسطینی، در سالروز جنگ یوم کیپور، تا عمق بیش 
از ۲۰ کیلومتری اراضی اشغالی نفوذ کردند، بیش از ۵ 
هزار راکت به شهرک های یهودی نشین و مناطق مرکزی 
اسرائیل پرتاب کردند، نزدیک به ۱۲۵۰ نفر را کشتند و 
بیش از ۲۵۰ نفر را به اسارت، با خود به نوار غزه منتقل 
متخصصین  و  آگاهان  منظر  از  که،  عملیاتی  کردند، 
جنگ ، نشان دهنده برنامه ریزی دقیق و از سویی دیگر 
شگفت انگیز می نمود؛ این عملیات که چند ساعتی نیز 
طول کشید؛ بدون اینکه، واکنش قابل توجه ای از سوی 
ارتش اسرائیل و واحدهای امنیتی تلاویو، که خود را جزء 

واحدهای نخبه می دانستند، پایان یافت.
برخی  گفته  به  الاقصی،  طوفان  عملیات  هرچند 
تحلیلگران، پاسخی به تاریخ سراسر جنگ و خونریزی 
در سرزمین های اشغالی فلسطین از سوی اسرائیل بود؛ 
با این حال، آنچه فلسطینیان در پی آن بودند، مبادله 
اسرای بیشمار فلسطینی دربند اسرائیل با اسیرانی بود، 
تونل های حماس، در مکان هایی  نوار غزه و  که در 

نامعلوم، نگهداری می شدند.
عملیاتی که ، جهان و بسیاری از کارشناسان نظامی 
و امنیتی را، شگفت زده کرده بود؛ که چگونه تلاویو با 
نفوذ اطلاعاتی خود در بین فلسطینیان نوار غزه، رصد 
ماهواره های نظامی خود و همپیمانانش، در تله مبارزان 

فلسطینی گرفتار شد؟

شهاب زمانی سرمقاله

فعال سیاسی اصولگرا می گوید با توجه به اینکه رئیس قوه 
بنابراین  دارد،  ایراداتی  حجاب  و  عفاف  قانون  گفت  قضائیه 
قالیباف این قانون را ابلاغ نمی کند. تاکید محمدباقر قالیباف، 
رئیس مجلس شورای اسلامی بر ابلاغ قانون عفاف و حجاب در 
روز ۲۳ آذرماه واکنش های مختلفی به همراه داشت. چنانچه 
عده ای مانند ناصر ایمانی به ارائه راهکارهایی در مورد اجرا شدن 
یا نشدن قانون مذکور کردن و به اختیار رئیس جمهور برای لغو و 
یا متوقف کردن قانون عفاف و حجاب پرداختند و محمد بطحائی 
از مدیران وزارت کشور معتقد است دولت با آئین نامه های 
اجرایی می تواند این قانون را تعدیل کند. همه این راهکارها در 
شرایطی به پزشکیان پیشنهاد می شود که قالیباف قانون عفاف 
و حجاب را ابلاغ کند. اما عباس سلیمی نمین نظر دیگری دارد، 
کما اینکه او در گفتگو با خبرگزاری خبرآنلاین پیش بینی می 
کند قالیباف این قانون را ابلاغ نکند. استدلال این چهره اصولگرا 
این است که از آنجایی که محسنی اژه ای بعد از صحبت های 
قالیباف گفت که قانون عفاف و حجاب دارای ایراداتی است، 
بنابراین با تکیه بر این اظهارات رئیس دستگاه قضاء، قالیباف می 
قانون عفاف و حجاب را ابلاغ نکند. در ادامه گفتگوی خبرآنلاین 

با عباس سلیمی نمین، فعال سیاسی اصولگرا را می خوانید:
 آقای سلیمی نمین! رئیس جمهور از ابهام در قانون عفاف و 
حجاب می گوید، به نظر شما پزشکیان از چه طریقی می تواند 
این قانون را اجرا کند؟ منظور به نحوی است که با انتظارات 

جامعه از پزشکیان تطبیق داشته باشد؟
 جامعه ما بیش از هر زمانی، نیاز به وفاق دارد، یعنی باید 
سعی کنیم، مسائل را از طریق رسیدن به یک تفاهم عمومی 
حل کنیم، لذا اشکالی ندارد که ما در مسائلی که بعضاً اختلاف 
نظر داریم، تأمل بیشتری صورت بگیرد. از فحوای موضع گیری 
رئیس قوه قضائیه این گونه بر می آید که حتی ریاست قوه 

قضائیه که مسئول حسن اجرای این قانون است، هم ایراداتی 
نسبت به  آن دارد، البته صراحتاً اعلام کرد که اگر تبدیل به 
قانون شود آن را اجرا خواهیم کرد اما در عین حال ایراداتی را 

هم در این زمینه به صراحت اعلام کرد.
 وقتی قوه قضاییه و دولت درباره قانون حجاب ابهام دارند 

چرا تامل بیشتری نکنیم؟
 وقتی قوه قضائیه در مورد قانون عفاف و حجاب ابهام دارد، 
از نظر قوه مجریه هم دارای ابهاماتی است، چرا در این زمینه 
تأمل بیشتری نکنیم، مجلس با تأمل داشتن در این مسئله 
مانند برگزاری نشست و سمینار، و لحاظ کردن نظرات مختلف، 
آخرین جمع بندی خود را درباره این قضیه ارائه کند. همه 
قطعاً در یک چیز متفق هستیم و آن هم این است که جامعه 
سالمی داشته باشیم، جامعه ای داشته باشیم که خانواده در 
آن از برخی تعارضات مصون نگه داشته شود، تضعیف نشود 
چراکه تضعیف نشدن آن به نفع بانوان کشور است. به این 
معنی که اولین قشری که بابت تضعیف خانواده زیان می بیند، 
قشر بانوان است و بعد هم فرزندان یعنی کودکانی که نیاز به 
حمایت جدی خانواده دارند، ضربه می خورند. فکر نمی کنم 
در این بحث اتفاق نظر نداشته باشیم که آنچه به نام حجاب 
مطرح می شود، منافع خانواده و به ویژه بانوان را در بر دارد. 
لذا اگر این اتفاق نظر را داریم، بنابراین برخی از ابهامات را حل 
کنیم، من فکر نمی کنم در ایران کسی ضد خانواده باشد و 
بخواهد خانواده را با ولنگاری و رفتارهای خودخواهانه تضعیف 
کند. فکر می کنم قشر فهیم در قوای قضائیه، مجریه و مقننه 
و سایر مراکز در این قضیه متفق هستند و قوانین اسلامی را 
در این زمینه حافظ مصالح می بینند، منتها در اینکه چگونه ما 
چارچوبی برای رفتار داشته باشیم که حریم خانواده ها را نشکند 

و آنها را دچار مشکل نکند، بحث و اختلاف داریم.

 قالیباف ابلاغ قانون عفاف و حجاب را به تعویق می اندازد
به نظر من این اختلاف بسیار سازنده است و من هم معتقدم 
که باید تأمل بیشتری کنیم چون بحثی است که همه اقشار و 
گرایش ها را در بر می گیرد، از این رو باید و حتماً حتی المقدور 
تلاش شود که وفاق در این قضیه صورت بگیرد. من نمی گویم 
صد در صد به وجه مشترک می رسیم اما در عین حال باید 
تلاش خود را در این وادی انجام دهیم، در نتیجه فکر می کنم 

خیلی بهتر است که ابلاغ این قانون به تعویق بیافتد.
 به نظر شما قالیباف ابلاغ قانون عفاف و حجاب را به تعویق 

می اندازد؟
 به نظرم به تعویق می اندازد.

 با چه علتی؟
 بعد از اظهارنظر او، محسنی اژه ای به عنوان رئیس قوه 
قضائیه صحبت کرده و گفته این قانون اگر ابلاغ شود، اجرا می 
کنیم اما در عین حال این ایرادات را دارد، این بحث اژه ای بعد 
از صحبت های قالیباف انجام شده و از این نظر فکر می کنم، 
قالیباف باید این مورد را رعایت کند مخصوصاً اینکه قوه قضائیه 
مهمترین حلقه اجرایی شدن قانون عفاف و حجاب است و 
اگر مهمترین حلقه نسبت به این مسئله ایراداتی داشته باشد، 

طبیعی است که باید حتماً تأملی درباره آن صورت بگیرد. 
 فکر می کنید خود مجلس قانون عفاف و حجاب را اصلاح 

می کند و یا منتظر لایحه دولت در این زمینه می ماند؟
 در این مورد نمی توانم بگویم چه اتفاقی خواهد افتاد 
منتها حتماً در هیئت رئیسه مجلس این مطلب مورد توجه قرار 

خواهد گرفت.
قطعاً در بین ائمه جمعه هم در مورد قانون عفاف و حجاب 

اختلاف وجود دارد
 با وجود اختلاف نظرهایی که درباره قانون عفاف و حجاب 

وجود دارد، به نظر شما چرا حامیان اصلی این قانون بر اجرای 
زودهنگام آن تأکید می کنند؟ کما اینکه ائمه جمعه و از جمله 
علم الهدی درباره اجرای سریع تر قانون عفاف و حجاب دولت 

را مورد عتاب و خطاب قرار داد.
 قطعاً در بین ائمه جمعه هم در مورد قانون عفاف و 
حجاب اختلاف وجود دارد، تردیدی نیست  امکان دارد که 
برخی از ائمه جمعه نظرات دیگری هم داشته باشند که 
اشکالی ندارد.  در حقیقت تأکید بر روی این است که اگر 
مورد قانونی شد باید اجرا شود که من هم این نکته را قبول 
دارم، اژه ای هم قبول دارد و می گوید اگر تبدیل به قانون 
و ابلاغ شد، همگی موظف به رعایت آن هستیم ولو اینکه 

شبهاتی داشته باشیم.
 از یک طرف انتقادات ائمه جمعه نسبت به دولت برای 
اجرای قانون عفاف و حجاب را داریم و از طرف دیگر شاهد 
آشفتگی در برخی از کشورها از جمله سوریه، لبنان و عراق 
هستیم، در این شرایط چقدر لازم است که انسجام داخلی را 

حفظ کنیم؟
 ما در همه موارد باید از سیاسی کردن مسائل پرهیز کنیم. 
سیاسی کردن مسائل خیلی در کشور اتلاف انرژی ایجاد می 
کند و ما را دچار مسائل زیادی خواهد کرد. برخی از آقایان در 
محیط خیلی بسته ای هستند که باید حتماً از آن محیط بسته 
ای که در آن قرار گرفتند خارج شوند، نظرات مختلف و متفاوت 
را مدنظر قرار دهند. در حال حاضر برخی ائمه جمعه داریم 
که نشان می دهد ارتباط آنها با اقشار مختلف جامعه خیلی 
خوب است و می توانند جمع بندی درستی از مسائل جامعه 
داشتند، از آن طرف برخی ائمه جمعه متأسفانه این ارتباطات 
فراگیر را ندارند و این موردی نیست که از علت وجودی ائمه 

جمعه انتظار داریم.

سلیمی نمین:

وقتی قوه قضاییه و دولت ابهام دارند چرا تامل بیشتری نکنیم؟

عملیات احیا در استقلال یادداشت

اخبار

علی مطهری: 
با هسته اصلی مخالفان اسد می توان گفتگو کرد

ایران در قبال  علی مطهری نماینده ادوار مجلس معتقد است:  موضع 
تحولات اخیر سوریه عاقلانه بود، زیرا خود را در مقابل بخش عظیمی از مردم 
سوریه که طرفدار مخالفان اسد بودند قرار نداد و از یک جنگ میان سنی و 
شیعه و برادرکشی مسلمانان که خواست آمریکا و اسرائیل بود جلوگیری کرد
مشروح گفتگوی خبرآنلاین با علی مطهری درباره تحولات سوریه را بخوانید؛
 آقای مطهری! ارزیابی شما از تحولات چند روز اخیر در سوریه و مشخصا 

سقوط دولت سوریه چیست؟
 ابتدا ما باید تحلیل درستی از تحولات سوریه داشته باشیم. اینکه ما 
همه مخالفان آقای بشار اسد را تروریست بنامیم، درست نیست. هسته 
اصلی مخالفان اسد، از جنس اخوان المسلمین هستند که یک گروه مسلمان 
انقلابی و مخالف رژیم صهیونیست به شمار می آیند. البته ممکن است که 
اینها ضد شیعه هم باشند اما این ضدیت آنان بیشتر ناشی از گفتار و رفتار 
برخی از شیعیان تندرو است. می توان با اینها گفتگو کرد و این ها را جذب 

کرد. با این حال ما باید تحلیل درستی از حوادث سوریه داشته باشیم. 
موضع ایران در مقابل تحولات سوریه عاقلانه و درست بود و وارد درگیری 

ها نشد
 موضع ایران را چگونه ازیابی می کنید؟

 موضع ایران در این روزها نشان داد که دخالتی در تحولات اخیر سوریه 
نداشته است. این موضع، کاملا به درستی اخذ شده است. این موضع کاملا 
عاقلانه بود. چرا که اگر جمهوری اسلامی خود را وارد درگیری های سوریه می 
کرد، جنگ بزرگی بین شیعه و سنی در می گرفت و برادرکشی بین مسلمانان 

اتفاق می افتاد.
این همان خواست آمریکا و اسرائیل است اما حالا ملاک ما این است که 
خواست اکثریت ملت سوریه را در نظر بگیریم. ایران هم همین کار را کرد و  
خود را در مقابل بخش عظیمی از مردم سوریه که طرفدار مخالفان اسد بودند 
قرار نداد. به همین دلیل است که می گویم سیاست ایران در این خصوص، 

به درستی اتخاذ شد. 
 این سیاست دستگاه دیپلماسی ایران است. آیا در داخل کشور و مشخصا 

از سوی طیف های سیاسی خاص، با این سیاست همراهی خواهد شد؟
 در بین سیاسیون داخلی هم به این صورت خواهد بود. اگر همه ما تحلیل 
واقعی از علت و دلیل اتفاقات سوریه داشته باشیم، خود بخود سبب ایجاد 

اتحاد و وحدت نظر در بین سیاستمداران خواهد شد. 
 اما تندروها از همین امروز شروع کرده اند و عکس نگاه شما را بیان می 

کنند و ...
 حکومت بشار اسد دارای ضعف هایی بوده که نمی توان آن را مخفی 
کرد. سیاسیون ما هم باید در اظهارات خود به این موضوع توجه داشته باشند 
و سپس مواضع خود را اعلام کنند. بحث جنگیدن نیست. مقامات سوریه 
از نظر اطلاعاتی غافلگیر شدند، چرا که احتمال نمی دادند که چنین اتفاقی 

رخ دهد. ارتش سوریه هم اعتقادی به مبارزه با این مخالفان نداشته است.
دیدیم که پی در پی هم عقب نشینی کرده و اساسا اراده ای برای جنگیدن 
با آنها نداشت؛ چون مطلع بود که بخش مهمی از مردم سوریه طرفدار همین 
گروه هستند. در این که ضعف هایی در حکومت بشار اسد وجود داشت 
حرفی نیست. ولی وقتی خواست اکثریت مردم تغییر یک نظام باشد، باید به 

آن تن داد. سیاسیون ما هم باید این مورد را مد نظر قرار دهند. 
گروه های سیاسی مختلف باید پشت سر دستگاه دیپلماسی قرار گیرند

 پس معتقدید طیف های سیاسی در ایران پشت دستگاه دیپلماسی ما 
قرار خواهند گرفت؟

 بله، باید هم اینگونه باشد. گروههای مختلف سیاسی باید پشت سر نظام 
قرار بگیرند. تصمیم دستگاه دیپلماسی ما هم که تصمیم نظام است. جمهوری 
اسلامی تصمیم درستی درباره تحولات سوریه گرفت و بی جهت خود را درگیر 

این موضوع نکرد. ما هم باید یکصدا موضع نظام را تکرار کنیم. 
آسیبی به محور مقاومت وارد نمی شود

 برخی عنوان می کنند که این اتفاق سبب تضعیف محور مقاومت خواهد 
شد...

 به نظر من آسیبی به محور مقاومت وارد نخواهد شد و حتی ممکن است 
که این تغییر به ضرر اسرائیل باشد.

عبدالله دارابی
پس  داشت  کاربلدتری  مدیریت  استقلال  اگر 
از استعفای نکونام فرصت طولانی ای را بابت 
استخدام مربی خارجی از دست نمی داد و در 
مدت کوتاهی تکلیف نیمکتش را مشخص می 
کرد تا هم تیم آماده این روزهایش زودتر ساخته 
می شد، هم بازی با ذوب آهن را برای چنین 
روزهایی به تعویق می انداخت، هم در جدول عدد 
۵ را مقابل تعداد باخت هایش نمی دید و شاید هم 
در جدال با النصر و الهلال نتایج بهتری کسب می کرد، اما 
چه ها نمی کند این آفت تاخیر و خسارات ناشی از ناکارآمدی ها و عبرت هایی که 
قرار نیست بگیریم! فقط ۲۰ دقیقه وقت لازم بود تا موسیمانه مچ  یحیی گل محمدی 
را در ورزشگاه خانگی فولاد بخواباند؛ با تمرکز بر بازی، بدون توجه به حواشی و 
با بازی گرفتن از داشته های موجودش. پس از شفر و استراماچونی، هیچ یک از 
سرمربیان استقلال در امر احیای بازیکنان موفق نبودند و یا توانایی اش را نداشتند، 
اما عملکرد اخیر بعضی از آبی پوشان، نوید این مهم را توسط سرمربی سیاه پوست 
استقلال می دهد. رافائل سیلوایی که تا قبل از حضور موسیمانه و در زمان مربی 
گری مجیدی، ساپینتو و نکونام، در حملات استقلال عنصری موثر نشان نداده بود، 
یکی از آن احیاشدگان است که هم اشتباهات فردی اش کاهش یافته و هم در ۲ 
بازی متوالی مهم در لیگ نخبگان و برتر دو گل ارزشمند زده است؛ هم با پا و هم با 
سر. او در دقیقه دوم بازی با یک جایگیری خوب و پرواز بر فراز ۲ مدافع فولاد، سانتر 

مواج جلالی را به گل اول تیمش تبدیل کرد. ماشاریپوف، بلانکو و امیرعلی صادقی؛ 
دو تای اولی در این ۲ بازی اخیر نمایشی متفاوت تر از قبل داشتند، ماشاریپوف به 
جای سکته دادن به حملات تیمی و پاس های به عقب بی جا، با پاس ها و حرکات 
پا به توپ به موقع، روند هجومی را تسریع بخشید. بلانکو بسیار موثرتر از قبل 
دوید، خودی نشان داد و کارساز واقع شد و امیرعلی صادقی) گلزن جوان بازی های 
تدارکاتی( با شوتی تماشایی اولین گلش را در بازی های رسمی نیز به ثمر رسانید. 
گل دوم آبی پوشان تهرانی حاصل ضدحمله ای سریع و پس از ناکامی فولادیها در 
استفاده از پاس اشتباه سید حسین حسینی و همکاری بلانکو و ماشاریپوف و شوت 
سرکش صادقی در دقیقه ۲۰ بود. آبی پوشان در نحوه استفاده از ضربات ایستگاهی 
نیز نسبت به قبل تنوع تاکتیک داشتند؛ یک حرکت ترکیبی زمینی در استفاده از 
ضربه ایستگاهی در دقیقه ۱۳ با فرصتی عالی در ۶ قدم میزبان توام شد که البته 
ضربه آخر استقلالی ها به دلیل کم دقتی به تور ننشست. قبلا یکی از ضعف های 
تیم استقلال در شروع های مجدد از خط دروازه بود که به دفعات منجر به لو رفتن 
توپ زیر پرس حریفان می شد ولی در این بازی، این نقیصه تا حدود زیادی رفع شده 
بود، آنها حتی در دقیقه ۶۷ و درپی یکی از این شروع مجددها توانستند با چندپاس 
زمینی در جناح چپ شان، ضمن مهار پرس شاگردان گل محمدی توپ را به بلانکو 
برسانند که حرکت با توپ و فرار او در خط طولی زمین با پاس عرضی اش در ۱۸ قدم 
تیم فولاد به صادقی همراه شد ولی این بازیکن جوان قدر این فرصت را ندانست. 
استقلالی ها در ضدحملات نیز منسجم تر و با برنامه تر از قبل بودند؛ علاوه بر گل 
دوم شان، در دقیقه ۴۲ نیز از همین طریق به گل رسیدند که بازبینی داور حکم به 
مردودی آن داد و در دقایق ۸۴ و ۸۶ هم صاحب ۲ فرصت گلزنی شدند که یکی را 

رامین رضاییان به آسمان زد و دیگری با تعلل روزبه چشمی توسط دفاع فولاد دفع 
شد. فولادی ها که در نیمه دوم برای جبران گل های خورده جلو کشیده بودند 
حملات متعددی را بر دروازه میهمان خود تدارک دیدند که چندین واکنش دیدنی 
حسینی، هوشیاری مدافعین استقلال و البته بعضا ضربات بد خود قرمزپوشان 
اهوازی، مانع از فرو ریختن دروازه استقلال شد، گویا خودشان نیز زور لازم برای 
باز کردن سنگر آبی پوشان را نداشتند و نتوانستند مانع حفاظت رقیب تهرانی از ۲ 
گل زده اش بشوند. شاگردان موسیمانه در دفاع، ضدحمله، چرخش توپ، تعویض 
بازی، شروع مجدد از محوطه جریمه خودی، عملکرد فردی و تیمی و صرف فعل 
خواستن، تفاوت های محسوسی با قبل داشتند که نشان از تاثیر سرمربی خارجی 
شان است، اما استمرار موفقیت و رسیدن به نقطه مطلوب مستلزم کار بیشتر و تکرار 

مداوم است زیرا در فوتبالیست های ایرانی ۳ نقیصه نهادینه شده است:
۱- اشباع شدن

۲- هیجان زدگی زودرس) که موسیمانه این را به خوبی و زود دریافته است(
۳- فراموشی؛ تا جاییکه بعضا بازیکنان فوتبال خود را نیز از یاد می برند و باید 
مجددا شرح وظایف را بدان ها دیکته کرد. آنچه از ابوالفضل جلالی در جام جهانی 
بازی کرده، در نیمه دوم دیدیم تبلور همین نقایص است؛ او در این نیمه چنان 
منفعل بود که سمت چپ تیمش به اتوبان فولادی ها تبدیل شده بود و باعث فشار 

بر خط دفاعی تیمش گردیده بود.
در هنگام حملات نیز از تعقیب توپ هایی که برای اش ارسال می شد خودداری 
می کرد و زحمت دنبال کردن آن تا آخرین لحظه را به خود نمی داد و در هر ۲ حالت، 

فشارش را کل تیم متحمل می شد.

رفع ناترازی از جیب مردم!  

شرح در صفحه  2

به رئیس جمهوری آمار غلط می دهند؟

گروه سیاسی- کلیدواژه ناترازی این روزها زیاد از بان دولتمردان شنیده می شود. ناترازی که یک زمان در دولت شهید 
رئیسی جراحی اقتصادی نامیده شد و در دولت احمدی نژاد هدفمندی یارانه ها. همه این طرح ها البته در دولت های گذشته 
که منجر به گرانی و تورم مضاعف شد از جیب مرم و سفره معیشت آن ها پرداخت شد. حالا هم با کلید واژه ناترازی انگار 

قرار است گرانی سازی دوباره ای صورت گیرد که فشار آن را مردم تحمل کنند.
نکته جالب این است که مخالفان افزایش قیمت بنزین را در گذشته اقتصاددانان چپ و رادیکال تشکیل می دادند ولی 
امروز دیگر چنین نیست؛ به نحوی که اقتصاددانی چون مسعود نیلی که از جدی ترین مدافعان افزایش قیمت ها از جمله 
نرخ بنزین بوده هم چند ماه پیش هشدار داده بود که این اقدامات نیاز به مقبولیت اجتماعی دارد و فعلا زمینه های آن 

وجود ندارد.

دوشنبه 19 آذر 1403
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شماره 5798
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اگر دولت اصلاحی 
بر قانون حجاب دارد 

لایحه دهد

ونق کسب و کار  ر
 بی زحمت

نتیجه اقتصاد بیمار

 گل به خودی
 در 

رسانه ملی

قالیباف
 در دانشگاه تهران:

دلالی
از برنج و خودرو تا دلار و سکه

شبکه های ورزشی با گزارشگران خود
چه کردند؟

سناریوهای سوریه سناریوهای سوریه 
پسابشار!پسابشار!
 صفحه  11

دمشق به دست گروه های مخالف اسد افتاددمشق به دست گروه های مخالف اسد افتاد


